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150 tisíc pro Kubka

Šéf České lékařské komory  Milan Kubek si nechal na víkendovém
sjezdu komory zvednout paušál  na 150 tisíc měsíčně. Zvýšení peněz
pro Kubka prošlo až napodruhé, poté, co část odpůrců ze sjezdu
odjela.  

Delegáti sjezdu při sobotním hlasování na sjezdu ČLK neschválili
Milanu Kubkovi zvýšení jeho paušálních náhrad za 115 tisíc na 144
tisíc korun.  Když část delegátů sjezdu na druhý den odjela, návrh se
na programu objevil znovu a napodruhé usnesení prošlo. Místo 144
tisíc v něm bylo rovnou 150 tisíc. 

Paušální náhrady  a finanční odměny  Milana Kubka  mapuje 
Mainstream už dva roky. Podle názoru našich právníků se peníze, které
si z pokladny komory bere Milan Kubek, již mnohokrát vymkly
pravidlům, jež stanovuje zákon i stanovy komory. Představenstvo, které
z větší části tvoří lidé oddaní prezidentovi, mu v tomto podivném
hospodaření vychází vstříc. Proti bývá pravidelně jen hrstka členů a
Milan Kubek toho umí využít. 

O tom, jak a za co lze platit funkcionáře komory, přitom hovoří zákon č
220/1991 sb. zcela jasně.  Lze proplácet jen přesně vyčíslené náhrady
za čas, který lékaři strávili prací pro komoru anebo proplácet
vynaložené výdaje. Ještě Kubkův předchůdce David Rath podle
pamětníků měsíc co měsíc trpělivě vykazoval hodiny práce pro
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komoru. Podle výkazu ho pak komora - stejně jako ostatní funkcionáře
- platila.  Hodinová sazba prezidenta byla přitom stejná jako hodinová
sazba všech ostatních funkcionářů. 

Milan Kubek rok po svém nástupu v roce 2006  tuto praxi změnil a
nechal sjezd, aby mu odhlasoval náhradu paušální. Tedy pravidelnou
měsíční částku, kterou dostával bez ohledu na odpracované hodiny. 
Během svého funkčního období si ji nechal dvakrát  zvýšit. Naposledy
v roce 2017, kdy se jeho paušální náhrada vyšplhala na 115 tisíc
měsíčně. To mu ale nestačilo a v roce 2021 mu představenstvo komory
odsouhlasilo k paušálu ještě  jednorázovou odměnu ve výši 345 tisíc.  

Advokátka Vladana Vališová tehdy pro Mainstream uvedla, že dle
zákona prezident  na žádné jednorázové odměny nemá nárok, 
notabene bez vědomí sjezdu. Mainstream poté oslovil další právníky,
kteří její názor potvrdili. Mainstream s těmito zjištěními konfrontoval
vedení komory. Dotaz zněl, zda za těchto okolností Kubek peníze
lékařům vrátí.  To se sice nestalo, ale o rok později si už Kubkem
ovládané vedení komory na podobný krok netrouflo, a přestože návrh
na odměny pro Milana Kubka znovu padl, většina představenstva jej
nepodpořila. 

Pokud tedy Milan Kubek o navýšení penez za svou práci stál, nezbylo
mu nic jiného, než prosadit si opět zvýšení paušálu na sjezdu. Tam ale
o uplynulém  víkendu narazil. Delegáti mu při sobotním hlasování
zvýšení paušálu na 144 tisíc neodsouhlasili. 

S tím se také část delegátů v sobotu rozešla. Jako každý rok - část z
nich už pak na nedělní pokračování sjezdu nedorazí a také během
neděle se postupně delegáti rozjíždějí domů, aniž by vyčkali na konec. 

Tak tomu bylo i letos. V neděli, kdy už z původních více než tří stovek
lidí, zbývaly v jednacím sále už asi jen dvě stovky delegátů, v samém
závěru sjezdu, kdy už se schvalují jen závěrečná usnesení spíše
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deklarativní povahy, se náhle mezi usneseními ke schválení objevil
následující návrh:Delegáti ČLK Ostrava navrhují paušální náhradu pro
prezidenta 150 tisíc měsíčně. 

Na námitky, že se o tomto už přece hlasovalo dřív, odpověděl právník
komory Jan Mach, že jde o jiný návrh. Stejně tak se právník komory
popasoval s námitkou, že pak by bylo třeba původní usnesení
revokovat. Ani to podle něj není nutné, protože jde o jinou částku. Na
radu Jana Macha - aby snad nebylo pochyb, o čem se hlasuje -  pak
ještě předkladatelé původní text “sjezd navrhuje” změnili na “sjezd
stanovuje” . A v této podobě pak usnesení prošlo. 

A na závěr - poslední třešnička na dortu: V čerstvě zveřejněném zápisu
ze sjezdu není o sobotním hlasování, kdy paušál navýšen nebyl, žádná
zmínka.
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